
1 
 

OR.0012.5.7.2023 

 

PROTOKÓŁ nr 54/23 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej 

odbytego w trybie zdalnym w  dniu 28 marca 2023 r. godz. 10:00 do 11:50. 

pod przewodnictwem Pani Anny Dziuby-Marzec 

 

Obecni on-line na posiedzeniu członkowie komisji: 

1. Drosiński Roman 

2. Dziuba-Marzec Anna – przewodnicząca 

3. Kaftan Sławomir – z-ca przewodniczącej  

4. Paluszek Jerzy 

5. Poznerowicz Krzysztof 

6. Zarębska Maria  

 

Obecni na posiedzeniu: 

Magdalena Majkowska - Sekretarz Miasta, 

Michał Janik – Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego (NPP), 

Bartosz Skupień - Naczelnik Wydziału Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej (GKM), 

Arkadiusz Skupień – Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Urząd Stanu Cywilnego 

(SO.USC), 

Jarosław Surma – Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu, 

Romuald Zalwert – Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                       

i Przeciwdziałania Narkomanii w Wieluniu, 

Andrzej Sosnowicz - Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji                        

w Wieluniu, 

Michał Żuraw – Młodszy Aspirant Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                             

w Wieluniu,  

Przedstawiciel Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu, 

Jacek Raszewski – Kierownik Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji (WOSIR), 

Członek Zarządu Osiedla nr 4 w Wieluniu. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Informacja o sporządzonych protokołach nr 50/22 i 51/22 z posiedzeń Komisji. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb 

ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji 

w Wieluniu; 
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2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 

3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 

4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa                        

i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2022: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 

2) Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 

3) Straży Miejskiej w Wieluniu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i warunków używania herbu oraz 

flagi Gminy Wieluń. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów przemysłowych pomiędzy ulicą 

Warszawską, Fabryczną, Długosza i Przemysłową. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w mieście Wieluń. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wieluń na rok 2023”. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXII/782/22 Rady Miejskiej 

w Wieluniu z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Wieluń. 

10. Zapoznanie się z informacją z działalności Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji              

w 2022 r. 

11. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 

2022 r. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wieluń na lata 2019-2023, za rok 2022. 

13. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej za rok 

2022. 

14. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

15. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Porządek obrad po zmianach: 

 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Informacja o sporządzonych protokołach nr 50/22 i 51/22 z posiedzeń Komisji. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb 

ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji 

w Wieluniu; 

2) Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu; 
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3) Straży Miejskiej w Wieluniu; 

4) Ochotniczych Straży Pożarnych. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa                      

i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2022: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu; 

2) Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu; 

3) Straży Miejskiej w Wieluniu. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów przemysłowych pomiędzy ulicą 

Warszawską, Fabryczną, Długosza i Przemysłową. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w mieście Wieluń. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wieluń na rok 2023”. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXII/782/22 Rady Miejskiej 

w Wieluniu z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Wieluń. 

9. Zapoznanie się z informacją z działalności Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji              

w 2022 r. 

10. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 

2022 r. 

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji Wieloletniego Programu Gospodarowania 

Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wieluń na lata 2019-2023, za rok 2022. 

12. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej za rok 

2022. 

13. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i warunków używania herbu oraz 

flagi Gminy Wieluń. 

14. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

15. Zamknięcie posiedzenia komisji. 

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec dokonała otwarcia posiedzenia. Przywitała wszystkich 

obecnych. Zapytała, czy ktoś proponuje zmiany do porządku obrad? Nikt się nie zgłosił. 

Poinformowała, że dzwoniła do niej Pani Sekretarz z prośbą, aby pkt. 5 porządku obrad, czyli 

„Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i warunków używania herbu oraz flagi 

Gminy Wieluń” był punktem przed „Komunikatami, informacjami i oświadczeniami radnych”. 

Tak więc, punkty te byłyby zmienione. Dotychczasowy punkt 5 byłby punktem po przyjęciu 
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sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej. Zapytała, czy członkowie 

Komisji wyrażają zgodę na ww. zmiany w porządku obrad?   

Komisja (przy 5 głosach za) wyraziła zgodę na ww. zmiany w porządku obrad. Po zmianach 

wcześniejszy pkt. 5, został punktem 14. Natomiast punkty od pkt. 6 tj. „Zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów przemysłowych pomiędzy ulicą Warszawską, Fabryczną, Długosza 

i Przemysłową”, do pkt. 13 włącznie mają numerację o jeden wyższą.  

Porządek obrad stanowi zał. nr 2. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 2 

Informacja o sporządzonych protokołach nr 50/22, 51/22 z posiedzeń Komisji.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś zgłasza uwagi, pytania do 

sporządzonych protokołów? Nikt się nie zgłosił. Poprosiła o sprawdzenie w protokole nr 50/22 

na stronie 2 w wypowiedzi Pani Skarbnik powinno być 2036, a nie 2023. Podziękowała za 

sporządzone protokoły. Informacja o sporządzonych protokołach została przyjęta przez 

Komisję.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych 

pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu. (zał. nr 3). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Maria Zarębska powiedziała, że materiał który otrzymali od Komendy Powiatowej 

Policji w Wieluniu jest bardzo obszerny i dokładny. Zaznaczyła, że w stosunku do poprzedniego 

roku Komenda Powiatowa Policji w Wieluniu dobrze i efektywnie pracuje, ponieważ 

zmniejszyła się ilość przestępstw w porównaniu z rokiem 2021, są to przestępstwa w sprawach 

dochodzeń i śledztwa w roku 2021- 1033 przestępstw, w roku 2022- 991 przestępstw. W 

przestępczości kryminalnej również nastąpił spadek o 71 przestępstw. Zmalała liczba kradzieży 

i włamań. Interwencji w miejscach publicznych przeprowadzono bardzo dużo – 7432, a 718 

były to interwencje domowe. Powiedziała, że dla niej niepokojącym zjawiskiem jest wzrost 

czynów karalnych wśród przestępstw nieletnich. Dodała, że jednak w przedstawionym 

sprawozdaniu Policja podejmuje bardzo wiele czynności z dziećmi i młodzieżą. Policjanci 

spotykają się z nimi w szkołach, przedszkolach organizując przy tym pogadanki, prelekcje 

związane z zagrożeniami związanym z zażywaniem różnego rodzaju środków 
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psychotropowych, współpracują z Radiem Ziemi Wieluńskiej, biorą udział w piknikach, rozdają 

opaski, prezentują alkogogle i narkogogle, organizują różne imprezy, tj. „Wiosna na sportowo 

z Policją”, prowadzona była konferencja pt. „Hejt to nie sztuka” poświęcona uświadamianiu 

młodych ludzi o tematyce hejtu                                   i nienawiści. Dodała, że Policja zabezpiecza 

różne uroczystości na terenie gminy i powiatu. Podziękowała Komendzie Powiatowej Policji za 

ich sumienną pracę. Dodała, że jest to bardzo ciężka służba, ponieważ nigdy nie wiadomo, czy 

policjant z interwencji wróci cały i zdrowy. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zapytała odnośnie przestępstw narkotykowych i wszczynanych 

postępowań czy dotyczy to ciągle tych samych osób, czy pojawiają się nowe osoby które 

generują problem przestępczości nieletnich? Jaka mniej więcej jest skala problemu? 

Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz podziękował w imieniu Pana Komendanta Grzegorza Kurka oraz w imieniu własnym 

za zaproszenie na posiedzenie Komisji. Podziękował Pani Radnej Marii Zarębskiej za 

obiektywne i rzetelne podsumowanie pracy wieluńskiej Policji. Odnośnie pytania Pani 

Przewodniczącej Anny Dziuby-Marzec odpowiedział, że trudno jest powiedzieć jaka jest skala 

tego problemu. Zaznaczył, że diagnozują ten problem na terenie działania Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu. Każda informacja która do nich dociera jest weryfikowana 

przez służby prewencyjne, przez policjantów dzielnicowych i przez służby kryminalne. Osoby 

handlujące niedozwolonymi środkami są zatrzymywane. Następnie są wykonywane czynności 

procesowe. Substancje odurzające są im odbierane. Wobec tych osób zostają wszczęte 

postępowania przygotowawcze. Jeżeli chodzi o to, czy są to te same osoby, to jeżeli mają taką 

wiedzę, że ta osoba dalej handluje to mając materiał procesowy, który pozwala do postawienia 

zarzutów osoba ta jest zatrzymana. Podkreślił, że dużo postępowań wszczęto wobec osób 

które incydentalnie, jednorazowo miały jakieś substancje odurzające na własny użytek. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała dlaczego jest duży wzrost przestępczości 

wśród nieletnich? 

Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz powiedział, że nie uważa, że jest to duży wzrost. Jeżeli chodzi o przestępczość 

nieletnich w 2021 roku było 16 osób podejrzanych nieletnich. Natomiast w 2022 było tylko                

o jeden więcej, czyli 17 osób podejrzanych nieletnich. Powiedział, że raczej nie jest to duży 

wzrost. Dodał, że jest to niepokojące, może mieć na to wpływ wiele czynników, np. sytuacja 

rodzinna, sytuacja materialna rodziny. To wszystko może determinować pewne zachowania 

przestępcze młodych ludzi. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy według Pana gdyby ograniczyć ilość 

punktów sprzedaży alkoholu i zwiększyć odległość od szkół, czy może to jakoś pozytywnie 

wpłynąć na zjawisko, że byłoby mniej problemów z alkoholem wśród nieletnich? 
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Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz powiedział, że jeżeli chodzi o alkohol wśród nieletnich zależy od tego o jakiej 

kategorii letnich się mówi. Ten problem nie dotyka dzieci w szkołach podstawowych. Dotyczy 

on młodzieży ze szkół ponadpodstawowych. Powiedział, że jest to modne, młodzież lubi się 

chwalić że spożywa substancje alkoholowe. Jeśli chodzi o sam zakup to wiadomo, że alkohol 

może kupić osoba która ukończyła 18 lat. Dodał, że wiedzą, iż ten zakup jest mocno 

kontrolowany przez sprzedawców. Każdy młodociany jest proszony o dokument tożsamości 

po to żeby stwierdzić czy ma on faktycznie ukończone 18 lat. Powiedział, że wydaje się być 

zasadnym gdyby te punkty sprzedaży alkoholu były oddalone od placówek oświatowych.                       

Z punktu widzenia promocji zdrowego stylu życia, zapobiegania przestępczości wśród 

nieletnich jest to zasadne, może wywołać pozytywne skutki. Przypomniał, że jeżeli chodzi                   

o alkohol wśród nieletnich można spotykać się z tzw. rozpijaniem nieletniego, czyli osoba 

dorosła, młody człowiek pełnoletni kupi alkohol i potem na jakiś imprezach towarzyskich ten 

alkohol może być spożywany przez osoby nieletnie. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że o tą przestępczość o którą zapytała 

wcześniej, pytała ze strony 23 gdzie z 44 wzrosło do 76. Zaznaczyła, że jest to duży wzrost. 

Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz powiedział, że tyczy się to wszystkich czynów łącznie z przejawem demoralizacji, 

np. palenie papierosów. Zaznaczył, że nie są to czyny które mocno wynikają z Kodeksu 

Karnego. Dodał, że mógł to podkreślić na samym początku. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że zgadza się z Panem policjantem, że za 

część tego ile młodzież spożywa alkoholu odpowiadają dorośli. Zapytała, jak wygląda działanie 

policji przy szkołach ponadpodstawowych w czasie przerw? Jak często te tereny są 

patrolowane? 

Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz powiedział, że policjanci z Zespołu do spraw nieletnich w składzie trzyosobowym 

cyklicznie, systematycznie poruszają się nieoznakowanym radiowozem i są w rejonach szkół. 

Zaznaczył, że potwierdzeniem tego są działania z poprzedniego tygodnia, gdzie tylko jednego 

dnia ujawnili kilkunastu nieletnich zagrożonych demoralizacją. Były to osoby które znajdowały 

się pod działaniem alkoholu i nie realizowały obowiązku szkolnego. Podkreślił, że starają się 

na bieżąco monitorować ten temat.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy nie da się nic w tym temacie więcej zrobić? 

Powiedziała, że przy szkołach ponadpodstawowych jest dużo osób palących papierosy. 

Dodała, że  nie wszyscy wyglądają na osoby, które mają powyżej 18 lat. 

Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz powiedział, że przyjmie ten wniosek. Dodał, że po Komisji zapyta policjantów                          

z Zespołu do spraw prewencji, dzielnicowych, aby przyjrzeli się temu problemowi. 
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Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec  powiedziała, że jest to również pomoc dla dyrektorów 

szkół, którzy być może również nie radzą sobie z problemem. 

Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz powiedział, że jest współpraca dyrekcji szkół z Zespołem do spraw nieletnich. 

Dodał, że w ten czwartek będzie cykl spotkań, mają zaproszenia do szkół ponadpodstawowych 

z terenu Wielunia i powiatu wieluńskiego więc będą w tym obszarze pracować. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała jaka jest skala problemu jeżeli chodzi o handel 

ludźmi? 

Pełniący Obowiązki Zastępcy Komendanta Powiatowego Policji w Wieluniu Andrzej 

Sosnowicz powiedział, że jeżeli chodzi o powiat wieluński nie ma tutaj do czynienia z tzw. 

twardym handlem ludźmi. Dodał, że nie przewidują większego zagrożenia w tej kwestii. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania? Nikt się nie 

zgłosił. Zaproponowała, aby do Pana policjanta zadawać w tym punkcie pytania odnośnie pkt. 

4 pod punktu 1 porządku tj. Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na lata 2019-2023, za rok 2022 Komendy Powiatowej 

Policji w Wieluniu. Zapytała czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

Powiedziała, żeby Pan Policjant spojrzał na stronę 21 w sprawozdaniu, gdy jest mowa                               

o planowanych działaniach bodajże powinien być 2023 rok.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 (c.d) 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Wieluniu. (zał. nr 4.)  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Maria Zarębska podziękowała Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                

w Wieluniu za ratowanie życia i zdrowia ludzkiego. Powiedziała, że straż pożarna 

przeprowadza czynności kontroli w różnych obiektach produkcyjnych, magazynowych, 

użyteczności publicznej, mieszkań wielorodzinnych, gospodarstw rolnych, a przede wszystkim 

ratują mienie i uczestniczącą w pożarach, których było bardzo dużo. Organizują audycje 

radiowe o czujce, która jest na straży bezpieczeństwa pouczając jednocześnie kiedy można się 

zaczadzić. Jeszcze raz podziękowała straży pożarnej za radowanie życie i zdrowia ludzi. 

Radny Krzysztof Poznerowicz również podziękował straży pożarnej w imieniu mieszkańców 

za audycje radiowe o czujce wykrywającej tlenek węgla i dymu.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zadała pytanie odnośnie tego co jest zamieszczone w informacji 
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o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                             

w Wieluniu, że trochę osób zginęło, a jeszcze więcej zostało rannych, czy to tylko wypadki 

drogowe czy też inne zdarzenia? 

Z przyczyn technicznych nie było słychać Pana Strażaka z Komendy PSP w Wieluniu. Wobec 

tego Przewodnicząca Komisji powiedziała, że powtórzy swoje pytanie na sesji. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 (c.d) 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

Straży Miejskiej w Wieluniu. (zał. nr 5). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radny Jerzy Paluszek zapytał czy coś dzieje się w sprawie uruchomienia od dawna 

nieczynnego monitoringu, który jest zainstalowany na Placu Legionów? 

Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu Jarosław Surma powiedział, że sprawa została 

rozeznana. Musi być wymiana całej kamery. Będzie ona zakupiona. Zaznaczył, że kamera ta 

nie podlega pod Straż Miejską, ponieważ oni nie mają jej wpiętej w system. Dodał, że jest to 

kamera internetowa niemniej jednak z tego co wie będzie zakupiona. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy mógłby Pan sprecyzować kiedy ona będzie 

zakupiona? 

Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu Jarosław Surma powiedział, że trudno jest mu 

odpowiedzieć na to pytanie w tej chwili. Dodał, że jeżeli się dowie kiedy będzie zakupiona ta 

kamera odpowie na to pytanie na sesji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Poprosiła o wyjaśnienie zdarzeń ze strony 7 w tabeli nr 4                               

w przedstawionej przez Straż Miejską w Wieluniu informacji o stanie bezpieczeństwa.  

Zapytała również ze strony 7 w tabeli nr 3 o osoby doprowadzone do Izby wytrzeźwień,                      

w których miejscach najczęściej znajdowały się osoby nietrzeźwe wymagające interwencji? 

Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu Jarosław Surma powiedział, że w tabeli nr 4 są 

wskazane przyjęte zgłoszenia telefoniczne. Są to wszystkie zdarzenia które były zgłoszone 

przez mieszkańców gminy. Natomiast jeżeli chodzi o to skąd były zabierane osoby, powiedział, 

że jest to różnie, nie jest wskazane, czy z centrum, czy z osiedli. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy są miejsca w którym tym osobom można 

było by pomóc? 
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Komendant Straży Miejskiej w Wieluniu Jarosław Surma powiedział, że Straż Miejska pyta się 

każdej osoby czy chce od nich pomocy. Jeżeli taka osoba mówi, że nie chce pomocy, to w takim 

wypadku trudno jest jej pomóc. Jeżeli jednak chce tej pomocy, to wówczas Straż Miejska 

dowozi taką osobę do Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wieluniu, który 

zajmuje się osobami bezdomnymi. Dodał, że jeżeli jest osoba potrzebująca pomocy doraźnej, 

która potrzebuje pomocy na przykład w nocy to jest podpisana umowa na jedno 

pomieszczenie w hotelu Maraton i tam zawożą tę osobę, ale na następny dzień już musi 

opuścić ten hotel i wtedy Straż Miejska przewozi taką osobę gdzieś indziej. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytał, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. 

Komisja przyjęła informację o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń przedstawioną przez 

Straż Miejską w Wieluniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 3 (c.d) 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: 

Ochotniczych Straży Pożarnych. (zał. nr 6). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Powiedziała, że na sesji podziękują wszystkim druhom strażakom                                

z ochotniczych straży pożarnych. Podkreśliła, że cieszy ją fakt funkcjonowania Młodzieżowych 

Drużyn Pożarniczych. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 

Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na lata 2019-2023, za rok 2022: 

1) Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu. (zał. nr 7). 

Ten punkt został omówiony przy punkcie 3 w pod punkcie 1, tj. Informacja o stanie 

bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: Komendy Powiatowej Policji w Wieluniu w tym 

sprawozdanie ze służb ponadnormatywnych pełnionych przez funkcjonariuszy Komendy 

Powiatowej Policji w Wieluniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 
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Punkt 4 (c.d.) 

Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na lata 2019-2023, za rok 2022: 

2) Powiatowego Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wieluniu. (zał. nr 8). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy ktoś chciałby zabrać głos w tym punkcie?  

Radna Maria Zarębska zapytała, czy została wykonana rozbiórka obiektu na ulicy Mokrej? 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że jest tam czysta ziemia, bodajże chwasty 

zostały wypryskane. Zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym punkcie? Nikt się nie 

zgłosił. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 4 (c.d.) 

Sprawozdanie z realizacji Programu działań na rzecz poprawy bezpieczeństwa i porządku 

publicznego na lata 2019-2023, za rok 2022: 

3) Straży Miejskiej w Wieluniu. (zał. nr 9). 

Ten punkt został omówiony przy punkcie 3 w pod punkcie 3, tj. Informacja o stanie 

bezpieczeństwa w Gminie Wieluń: Straży Miejskiej w Wieluniu. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla terenów przemysłowych pomiędzy ulicą Warszawską, 

Fabryczną, Długosza i Przemysłową. (zał. nr 10). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy na posiedzeniu Komisji obecna jest Pani 

Projektant?  

Naczelnik NPP Michał Janik powiedział, że nie ma Pani Projektant na posiedzeniu dzisiejszej 

Komisji, ale połączy się zdalnie na sesji w czwartek. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała jak w umowie wpisana jest obecność Pani 

Projektant, tylko na sesji, czy na sesji i na Komisji? 

Naczelnik NPP Michał Janik powiedział, że Komisje i sesje. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec wyraziła swoje niezadowolenie z nieobecności Pani 

Projektant. Zapytała, czy z tego powodu, że jej dzisiaj nie ma na Komisji, poniesie jakieś 

konsekwencje? 
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Naczelnik NPP Michał Janik odpowiedział, że nie. Dodał, że zapłacą tyle ile jest w umowie. 

Zaznaczył, że on ją dzisiaj na Komisji zastąpi. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Radna Maria Zarębska poprosiła Pana naczelnika o zaprezentowanie tego planu. 

Naczelnik NPP Michał Janik powiedział, że jeśli chodzi o przedmiotowy miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego procedura została zainicjowana poprzez uchwałę radnych 

o przystąpieniu do opracowania miejscowego planu 1 lipca 2022 roku. Do tego czasu trwały 

prace związane z dokonaniem zmian. Głównie procedura polegała na tym żeby puścić na 

terenach przemysłowo-usługowych lokalizację odnawialnych źródeł energii. Wcześniej było to 

powyżej 100 kilowatów obecnie jest powyżej 500 kilowatów. W związku z tym, że 

ustawodawca nałożył obowiązek zarówno w części graficznej jak i tekstowej wyznaczenie 

obszarów pod lokalizację odnawialnych źródeł większej mocy. Zapisy te zostały w tym 

projekcie miejscowego planu dostosowane do aktualnie obowiązujących przepisów dlatego 

też jeśli ten plan zostanie przyjęty firmy prowadzące działalność gospodarczą w tym rejonie 

będą miały możliwość wykonania takich instalacji na gruncie swoich nieruchomości czy też na 

obiektach zlokalizowanych na tym terenie. Ten plan obejmuje obszar od ulicy Warszawskiej 

wzdłuż ulicy Fabrycznej do ulicy Przemysłowej i do ulicy Długosza. Planem też jest objęty teren 

oznaczony symbolem 2up który wcześniej nie był objęty miejscowym planem 

zagospodarowania przestrzennego. Zmienione również zostały tereny które wcześniej                                       

w miejscowym planie były oznaczone jako zabudowa mieszkaniowa, w studium zostało to 

zmienione jako tereny przemysłowo-usługowe, więc w aktualnie obowiązującym planie 

zostało to też wskazane jako tereny przemysłowo-usługowe. Są też tereny w obszarze Łódzkiej 

Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Aktualnie są to tereny Wieltonu. Są też w niewielkiej części 

tereny ze stawami, nieruchomość stanowiąca własność Skarbu Państwa jako 

zagospodarowanie pod wody i zieleń. Jest też przeznaczenie wzdłuż rowu, jest to ciek wodny 

i teren, pas zieleni który został w tym aktualnie obowiązującym miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego wyznaczony. Powiedział, że w przeważającej części są to 

tereny przemysłowo-usługowe obecnie funkcjonujące na tym całym obszarze. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Poprosiła o przesłanie członkom Komisji w dniu dzisiejszym uwag jakie 

zostały złożone do prognozy skutków finansowych i prognozy oddziaływania na środowisko. 

Zapytała do jakiej wysokości mogą być maszty, kominy, silosy na terenie usługowo-

przemysłowym? W nawiązaniu do tego, że na terenie 6up jest wysokość 25 m dla budynków, 

zapytała jaka wysokość jest dopuszczona w studium dla takich terenów? Zapytała w jaki 

sposób ma chronić 3 m pasa zieleni przed hałasem mieszkańców na terenach mieszkaniowych 

które tam graniczą? Zapytała jaka jest różnica pomiędzy tym co było wyłożone, a tym 

projektem który dziś dostali? 
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Naczelnik NPP Michał Janik powiedział, że co do wysokości w studium to musiałby to 

sprawdzić, ponieważ ma przed sobą projekt miejscowego planu, a nie ma dokumentu studium. 

Jeśli chodzi o pas zieleni od zabudowy mieszkaniowej w aktualnie obowiązującym miejscowym 

planie też jest przewidywany powiedział, że tak tutaj autor planu założył ten pas zieleni. Poza 

tym też na tej części graficznej jest odsunięta linia zabudowy na odległość 15 m.  Z tą zabudową 

nie ma możliwości zbliżenia się, więc ten pas z budynkami związanymi z prowadzeniem 

działalności gospodarczej jest odsunięty i nie ma możliwości zlokalizowania tego w mniejszej 

odległości niż 15 m. Dodał, że warunki dopuszczają teraz nawet 3 m, co wynika z przepisów 

budowlanych. Jeśli chodzi o zmiany w stosunku do wyłożonego dokumentu polegają one na 

zmianie linii zabudowy przy ul. Fabrycznej i przy ul. Warszawskiej. W związku ze złożonymi 

uwagami linia zabudowy została zmodyfikowana w zakresie nieruchomości działki 137/1. 

Powiedział, że linia zabudowy pierwotnie przechodziła przez budynek i jest tutaj modyfikacja 

w zakresie linii zabudowy i możliwości zagospodarowania działki 137/4. Zaznaczył, że tutaj 

również była składana uwaga do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego i jest 

też modyfikacja w zakresie możliwości lokalizowania zabudowy jeśli chodzi o linie zabudowy 

terenów Wieltonu przy ul. Fabrycznej i przy ul. Żołnierzy Niezłomnych. Powiedział, że też 

zapisy w tekście, linia zabudowy uległy zmianie w związku ze złożoną uwagą takie zmiany 

zostały wprowadzone. Co do wysokości powiedział, że musi to sprawdzić i udzieli odpowiedzi 

na sesji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że w miejscowym planie 

zagospodarowania przestrzennego ta wysokość wynosi 25 m, a w studium jest 22 m. Zapytała, 

czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym punkcie? 

Radna Maria Zarębska zapytała gdzie mają być tereny zielone, były najprawdopodobniej 

tereny przemysłowe, czy jest to ujęte w prognozie finansowej? 

Naczelnik NPP Michał Janik powiedział, że te prognozy prześlą na skrzynki e-mail Radnych. 

Jeśli chodzi o zmianę przeznaczenia tych terenów to jeśli te tereny na których następuje wzrost 

wartości w związku z tym, że wcześniej stanowiły tereny o mniejszej wartości to z prognozy 

skutków finansowych będzie wynikało wtedy przy zbyciu takiej działki, że jest możliwość 

naliczenia opłaty planistycznej też w prognozie. Jeśli takie sytuacje mają miejsce to będzie to 

wskazane. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec ponownie zapytała do jakiej wysokości można budować 

maszty, kominy, itp.? Poprosiła, aby Pan naczelnik pokazał w którym miejscu w planie jest 

wpisane ograniczenie wysokości. 

Naczelnik NPP Michał Janik powiedział, że na stronie 12 jest wpisana maksymalna wysokość 

zabudowy dla poszczególnych terenów, w par. 20 pkt. 1 ust. 7 lit. b. Maksymalna wysokość dla 

poszczególnych terenów wskazane jest w wysokości zabudowy z wyłączeniem obiektów, 

urządzeń towarzyszących takich jak maszty, kominy dla których dopuszcza się maksymalną 

wysokość to jest dla terenu 1up- 20m 5p- 40m 6p- 40m z zastrzeżeniem par. 16 pkt. 7 lit. c. 
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Zaznaczył, że jest to powiązanie z pkt. 7, z ogólnymi zapisami dotyczącymi lokalizacji masztów 

telefonii komórkowej, że jeśli byłyby one lokalizowane to obowiązują wysokości wskazane                 

w pkt. 7, lit b.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów przemysłowych pomiędzy ulicą Warszawską, Fabryczną, Długosza 

i Przemysłową, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja (przy 2 głosach za, 4 głosach wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w ww. sprawie. Opinia Komisji nr 459/54/23 stanowi zał. nr 11. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w mieście Wieluń. (zał. nr 12). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że do tego punktu wpłynęły w dniu 

wczorajszym 3 petycje w związku z tym zaproponowała, aby przekazać je Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji do rozpatrzenia i dopiero mając opinię Komisji powrócić do tego tematu. 

Zapytała członków Komisji jakie mają zdanie w tej kwestii? 

Radna Maria Zarębska powiedziała, że zgadza się z Panią przewodniczącą, aby te 3 petycje 

przekazać do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji i dopiero po stanowisku Komisji zająć się tą 

uchwałą na Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec złożyła wniosek o przekazanie tych 3 petycji do Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. Kto jest za wnioskiem w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Komisja (przy 4 głosach za, 2 głosach wstrzymujących się) przyjęła wniosek Pani 

przewodniczącej Anny Dziuby-Marzec o przekazaniu 3 petycji Komisji Skarg, Wniosków                        

i Petycji. Komisja zdjęła ten punkt z porządku obrad. 

Wniosek Komisji nr 50/54/23 w ww. sprawie stanowi zał. nr 13. 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

Punkt 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2023”. 

(zał. nr 14). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 
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Radny Jerzy Paluszek zadał 3 pytania odnośnie opieki nad bezdomnymi kotami: 

1) ilu jest zarejestrowanych społecznych opiekunów kotów? 

2) ile jest zgłoszonych legalnych punktów dokarmiania kotów? 

3) ile wynosi karma dla tych bezdomnych kotów? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że w tej chwili jest 18 zarejestrowanych 

opiekunów. Punktów dokarmiania jest około 10. Są one przypisane do 2 opiekunów. Zazwyczaj 

to wygląda w ten sposób że Ci opiekunowie mają podzielone miasto na pewne sektory na 

których się skupiają i sprawują pieczę nad tymi zwierzętami. Jeżeli chodzi o ilość karmy to 

zgodnie z programem w każdym roku zabezpieczane są środki finansowe na zakup karmy 

ilościowo w zależności od tego ilu opiekunów się po tą karmę zgłosi. Natomiast zakupu 

zazwyczaj starczało na kupno jednej dużej palety wysokości około 1,5 m karmy, w dużych 

opakowaniach. 1, bądź 2 worki dla każdego opiekuna. Zaznaczył, że jest to sucha, firmowa 

pełnowartościowa karma. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy Urząd dostaje tą karmę i tylko za część 

płaci? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że tę karmę Urząd zakupuje ze środków 

zabezpieczonych na opiekę nad zwierzętami. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy można, byłoby zaprosić na sesję tych 

społecznych opiekunów? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że jeżeli chodzi o zaproszenie osób na sesję to nie 

wyobraża sobie, żeby wytypować w tej chwili kogoś z tych opiekunów. Zaproponował, aby 

zorganizować spotkanie z opiekunami oraz radnymi, aby mogli również bezpośrednio z nimi 

porozmawiać. 

Radny Roman Drosiński zapytał kiedy zostały ostatnio stwierdzone przypadki wścieklizny? Ile 

ślepych miotów zostało zlikwidowanych? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień odpowiedział, że takie informacje mógłby wykazać                                

w sprawozdaniu z realizacji programu za obiegły rok. Dodał, że w tej chwili  nie ma tych danych. 

Powiedział, że może je przygotować i dostarczyć Radnym. 

Radna Maria Zarębska powiedziała, że w paragrafie 12 ustęp 3 jest tam zapis mówiący, że 

jeżeli po osobie zmarłej jest zwierzę, które nie zostanie odebrane przez spadkobierców, albo 

jest zwierzę, które nie zostaje odebrane przez jego właściciela lub opiekuna w terminie 

wskazanym w ustępie 1 stosuje się przepisy Kodeksu Cywilnego. Zapytała jakie są to przepisy 

z Kodeksu Cywilnego? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień odpowiedział, że jeżeli właściciel psa, bądź kota nie ma 

możliwości sprawowania opieki to wówczas gmina ma obowiązek zabezpieczyć takie zwierzę. 
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Aby dokonać tego zabezpieczenia gmina ma podpisane umowy ze schroniskiem w którym 

zwierzę znajduje schronienie. Dodał, że wiąże się to z pewnymi kosztami. Zwierzę które było 

właścicielskie podobnie jak wszystkie inne własności przechodzą na spadkobierców. Jeżeli nikt 

nie poczuwa się do zapewniania opieki temu zwierzęciu to Kodeks Cywilny pozwala na 

dochodzenie zwrotu kosztów opieki nad takim zwierzęciem w tym przypadku świadczonej 

usługi przez schronisko. 

Radna Maria Zarębska zapytała od kogo jest ten zwrot kosztów? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień odpowiedział, że jeżeli są spadkobiercy to zasądzenie można 

uzyskać od spadkobierców. Zaznaczył, że takich przypadków jest nie dużo, ponieważ zazwyczaj 

zwierzę znajduje jakieś schronienie. Jednak, gdy nie uda się żadnego nowego właściciela                      

w obrębie spadkobierców pozyskać wówczas gmina stara się zawsze wyadoptować takie 

zwierzę dla jakiegoś zupełnie nowego właściciela. Podkreślił, że w takiej sytuacji koszty                            

w dalszym ciągu ponosić będzie gmina. Powiedział, że Kodeks Cywilny przewiduje możliwość 

zrzeczenia się spadku w tym zwierzęcia. Dodał, że nie mieli jeszcze takiej sytuacji, ale jest to 

zapis który pozwala egzekwować od osób które uchylają się od takich obowiązków stosowne 

zwroty kosztów. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała: 

1) do jakich instytucji, bądź do jakich organizacji przesłali program do zaopiniowania                  

i które z tych instytucji odpowiedziały? Czy np. do Fundacji Obrony Zwierząt „Łezka”                 

w Wieluniu również przesyłali ten program? 

2) czy pracownicy Urzędu Miejskiego również chodzą dokarmiać koty i robią to też                        

w soboty i w niedziele?  

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że do Fundacji „Łezka” również został ten 

program dosłany drogą mailową. Dodał, że nie mają zbiorczego wykazu fundacji                                            

i stowarzyszeń działających na terenie Gminy Wieluń. Zaznaczył, że w porównaniu do 

ostatniego programu rozszerzyli zakres instytucji do których wysyłali „Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń 

na rok 2023”. Powiedział, że Pani z tej Fundacji była w Urzędzie na spotkaniu gdzie uzyskała 

informację że ten program jest dostępny na stronie internetowej Urzędu. Odnośnie drugiego 

pytania Pani Przewodniczącej odpowiedział, że pracownicy w godzinach pracy prowadzą 

nadzór nad dokarmianiem zwierząt oraz wydawaniem karmy dla społecznych opiekunów 

zwierząt. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy sterylizacja i kastracja zwierząt powinna 

być tylko dla najuboższych mieszkańców gminy, a nie dla wszystkich tak jak jest obecnie? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że weryfikacja takiego zwierzęcia musiałaby 

wtedy polegać na tym, aby prosić o jego rodowód. Dodał, że nie jest to równoznaczne z tym, 

że każdy pies rasowy będzie posiadał rodowód czystej krwi. Powiedział, że gdyby miało tak być 
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to wówczas liczba zwierząt poddanych sterylizacji i kastracji zapewne by się zmniejszyła, a ideą 

tego programu jest jak największe, jak najszersze rozpropagowanie zadania z zakresu 

ograniczania bezdomnych zwierząt. Zaproponował, aby zorganizować spotkanie z Urzędem, 

Radnymi i społecznymi opiekunami, aby wszystkie kwestie związane z tym programem 

Radnych rozwiać. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że w programie jest napisane, że 

dofinansowanie do sterylizacji i kastracji zwierząt przysługuje tylko osobie zameldowanej na 

terenie Gminy Wieluń. Powiedziała, że może powinno być zamieszkałej na terenie Gminy 

Wieluń. Zapytała jakie działania podejmie Ogólnopolska Fundacja na Rzecz Ochrony Zwierząt 

z siedzibą w Bieruniu na terenie Gminy Wieluń? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że Fundacja o której wspomniała Pani 

Przewodnicząca prowadzi nabory na dodatkowe sterylizacje i kastracje. Dodał, że jest 

możliwość pozyskania dofinansowania z takiej Fundacji. Fundacja zgłosiła się do gminy pod 

koniec ubiegłego roku. Natomiast w tym roku o to dofinansowanie nie będą się ubiegać                           

z uwagi na to, że warunki jakie ta Fundacja nakłada (niezbędne zapisy jakie wymagają                                  

w programie opieki nad zwierzętami) po przeanalizowaniu innych programów i innych 

zarzutów wojewody chcąc spełnić wymagania wojewody nie są w stanie spełnić wymagań 

Fundacji. Część uwag Fundacji Urząd wskazał jako zapisy które w ich ocenie powinny ulec 

zmianie. Zostały one uwzględnione. Natomiast część w ocenie Urzędu i nadzoru, czyli 

wojewody nie została uwzględniona. Odnośnie stwierdzenia Pani Przewodniczącej że w 

programie powinno być zamieszkiwanie, a zameldowanie powiedział, że zastanawiał się jak to 

w tym roku ująć. Zaznaczył, że gmina ma dostęp do bazy meldunkowej, posiadają informacje 

o zamieszkaniu.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym 

punkcie?   

Radna Maria Zarębska zapytała, jak są zaopiniowane te wszystkie opinie? Negatywnie, czy 

pozytywnie? Powiedziała, że w uzasadnieniu do programu jest napisane „został opublikowany 

na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Wieluniu”. W związku z tym zapisem zapytała co 

zostało opublikowane na tej stronie internetowej? 

Naczelnik GKM Bartosz Skupień powiedział, że został opublikowany projekt programu opieki 

nad zwierzętami. Odnośnie opinii powiedział: Powiatowy Lekarz Weterynarii- opinia 

pozytywna. Dodał, że wnosił pewne uwagi i te uwagi zostały uwzględnione. Łódzkie 

Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami- opinia pozytywna. Fundacja Mondo Cane- nie zajęła 

stanowiska. Ogólnopolska Fundacja „Zwierz” Na Rzecz Ochrony Zwierząt wnosiła opinie razem 

z uwagami. Część tych uwag została uwzględniona, część nie. Koła Łowieckie nie zajęły 

stanowiska. Zaznaczył, że zgodnie z orzecznictwem nie zajęcie stanowiska przyjmuje się jako 

opinia pozytywna. 
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Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wieluń na rok 2023”, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał? 

Komisja (przy 5 głosach za, 1 głosie wstrzymującym się) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w ww. sprawie. Opinia Komisji nr 460/54/23 stanowi zał. nr 15. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXII/782/22 Rady Miejskiej 

w Wieluniu z dnia 24 marca 2022 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości 

i porządku na terenie Gminy Wieluń. (zał. nr 16). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę Nr LXII/782/22 Rady Miejskiej w Wieluniu z dnia 24 marca 2022 

r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wieluń, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja (przy 6 głosach za) pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w ww. sprawie. Opinia 

Komisji nr 461/54/23 stanowi zał. nr 17. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 9 

Zapoznanie się z informacją z działalności Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 2022 r. 

(zał. nr 18). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zapytała Pana Kierownika WOSIRu, czy chciałby coś powiedzieć na temat 

tego punktu? 

Kierownik WOSIR Jacek Raszewski powiedział, że obecny sezon jest pierwszym od czasu 

pandemii COVID-19, w którym normalnie pracują. Powiedział, że dobrą inwestycją na basenie 

WOSIR była wymiana filtrów, ponieważ zauważyli o 8% zmniejszenie zużycia wody. Poza tym 

w tym roku, 22 kwietnia po przerwie będą organizować imprezę pn. „Złota płetwa”. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie?  

Radny Roman Drosiński zapytał czy oświetlenie na hali sportowej zostało wymienione? 
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Jacek Raszewski Kierownik WOSIR powiedział, że WOSIR przymierzał się do tego. Odbyły się 

spotkania z firmami które zaproponowały pewne rozwiązania w tym temacie. Zaznaczył, 

jednak, że w tym temacie nie zna żadnych szczegółów.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Poinformowała, że Komisja zapoznała się z informacją z działalności 

Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 2022 r. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 10 

Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wieluń za 2022 r. (zał. nr 19). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zapytała na czym polegał „Konkurs wiedzy o alkoholu”? 

Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wieluniu Romuald 

Zalwert powiedział, że „Konkurs wiedzy o alkoholu” organizowany był przez Stowarzyszenie 

POPLON, które corocznie organizowało na terenie Gminy Ostrówek piknik w trakcie którego 

organizowany był właśnie ten konkurs. Zaznaczył, że jest błąd w nazwie. Zamiast „Konkurs 

wiedzy o alkoholu”, powinno być „Konkurs o szkodliwości spożywania alkoholu”. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy zadaniem Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych jest edukacja w zakresie przeciwdziałania spożywania alkoholu, czy 

promocja alkoholizmu? 

Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wieluniu Romuald 

Zalwert odpowiedział, że zadaniem Komisji jest przeciwdziałanie alkoholizmowi. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec powiedziała, że chyba nie każdy z członków Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wieluniu, ponieważ wie, że na Facebooku jeden 

z członków Komisji umieszcza wpisy promujące alkohol oraz inne środki odurzające.   

Sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wieluniu Romuald 

Zalwert odpowiedział, że nie może odpowiadać za czyny w imieniu innych osób. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zapytała kto jest za przyjęciem raportu z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Wieluń za 2022 r., kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja (przy 6 głosach za) przyjęła raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki                             

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Wieluń za 2022 r. 
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Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 11 

Przyjęcie sprawozdania z realizacji Wieloletniego Programu Gospodarowania Mieszkaniowym 

Zasobem Gminy Wieluń na lata 2019-2023, za rok 2022. (zał. nr 20). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił. Zapytała kto jest za przyjęciem sprawozdania z realizacji Wieloletniego 

Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy Wieluń na lata 2019-2023, za rok 

2022, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja (przy 6 głosach za) przyjęła sprawozdanie w ww. sprawie. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 12 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia i Polityki Społecznej za rok 2022.  

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś uwagi do sprawozdania? 

Nikt się nie zgłosił. Zapytała kto jest za przyjęciem sprawozdania z działalności Komisji Zdrowia 

i Polityki Społecznej za rok 2022? 

Komisja (przy 6 głosach za) przyjęła sprawozdanie w ww. sprawie. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec podziękowała za przygotowanie sprawozdania                   

w ww. sprawie.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 13 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zasad i warunków używania herbu oraz flagi 

Gminy Wieluń. (zał. nr 21). 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie?  

Radny Roman Drosiński powiedział, że w par. 1 pkt. 4 i 5 napisane jest, że „flaga może być 

używana tylko w kształcie, proporcjach i kolorach zgodnych z wzorem” natomiast w 5 

dopuszcza się „stosowanie jednobarwnej, wielobarwnej stylizacji herbów w postaci 

płaskorzeźby, metaloplastyki lub innych dzieł artystycznych”. Powiedział, że nie zgadza się                     

z tym, aby było tam wpisane „…wielobarwnej stylizacji herbów w postaci płaskorzeźby, 

metaloplastyki lub innych dzieł artystycznych”. Zaznaczył, że powinien być zachowany 

odpowiedni wzór.  

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska powiedziała, że odbyła spotkanie z Panem 

profesorem Tadeuszem Olejnikiem na temat wizerunku flagi oraz herbu. Zaznaczyła, że były 
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przyjęte te dwa symbole odrębnymi uchwałami w roku 1990. W archiwalnym protokole 

posiedzenia z dnia 20 grudnia 1990 roku podczas którego była podejmowana uchwała                    

w sprawie flagi Pan profesor Tadeusz Olejnik również posiłkował się metalaplastyką                                          

z wizerunkiem herbu, gdzie na sesji przedstawiana była autorstwa Pana docenta 

Laskowskiego. Na początku 1990 roku była mowa o wizerunkach w postaci metaloplastyki 

dlatego że po upływie 30 lat w różnej formie używane są zarówno symbole tj. godło 

państwowe jak i herby miast. Powiedziała, że przez minione lata dostawali od różnych 

samorządów w związku z ich jubileuszem nadania praw miejskich suweniry, prezenty w postaci 

płaskorzeźby bądź elementów wykonanych przez artystów gdzie był przedstawiany również 

herb jednostek samorządu terytorialnego. W tym projekcie jest jeden zapis gdzie jest 

napisane, że dopuszcza się stosowanie jednobarwnej lub wielobarwnej stylizacji. 

Wielobarwnej czyli tak jak jest w opisie herbu „pojedyncza baszta koloru białego zwieńczona 

spiczastym dachem koloru niebieskiego zakończona kulą koloru złotego wszystko w tle 

czerwonym”. Dotyczy to używania wyrazu „wielobarwnej stylizacji” jak i „jednobarwnej”. 

Natomiast pozostałe paragrafy, ustępy oraz punkty stanowią o wyrażaniu zgody na używanie 

wizerunku herbu oraz flagi, bądź cofanie tej zgody. Następnie organ który ma decydować o 

udzieleniu zezwolenia musi to zbadać. Jeżeli są wątpliwości ma prawo uzupełnić, dopytać                    

i później przez okres używania tych symboli ma obowiązek monitorować używanie w sposób 

godny, z odpowiednim szacunkiem i powagą tych symboli. Zaznaczyła, że cofnięcie tej zgody 

możliwe jest na mocy art. 24 Kodeksu Cywilnego, który stanowi, że „…w sytuacjach 

bezprawnego korzystania z dobra osobistego jakim jest tutaj symbol gminy w postaci herbu 

czy flagi ustanowionej odrębnymi przepisami (uchwałami rady) w sytuacjach bezprawnego 

korzystania z dobra osobistego jego dysponent może żądać zaniechania dokonywania 

naruszeń oraz żądać zadośćuczynienia pieniężnego lub zapłaty na cel społeczny”. Podkreśliła, 

że w projekcie uchwały również zawarte jest że w sytuacjach jeżeli by doszło do potwierdzenia 

stwierdzenia naruszenia korzystania z dobra osobistego w związku z zapisami, aby uszanować 

symbole i je eksponować z szacunkiem i z powagą do danej sytuacji w której są 

wykorzystywane wówczas Burmistrz cofa zgodę na używanie takich symboli.  

Radny Roman Drosiński zaproponował, aby w projekcie uchwały  zapisać, że „dopuszcza się 

stosowanie jednobarwnej lub wielobarwnej stylizacji herbu w postaci płaskorzeźby, 

metaloplastyki”. I dalszą część tego zdania usunąć.  

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska powiedziała, że w przypadku gdyby był ogłoszony 

konkurs na zrobienie herbu dla gminy to wówczas musiałyby być określone warunki zasad 

tworzenia herbu, bądź flagi. Jeżeli w sytuacji gdyby zgłosił się artysta, aby wykonać dla Gminy 

Wieluń takie dzieło, bądź suwenir to musiałby również spełnić warunki które określone są                                    

w par. 4 ust. 1 w następującym brzmieniu: „Warunkiem uzyskania zgody na używanie herbu 

jest złożenie przez zainteresowany podmiot pisemnego wniosku”. Następnie w tym przepisie 

określone zostało co musi zawierać ww. wniosek pisemny. Kolejno w par. 4 ust. 1 określone 

zostało jakie podmioty mogą ubiegać się o prawo do używania wizerunku herbu oraz flagi 

Gminy Wieluń”. Następnie ust. 3 stanowi, iż Burmistrz Wielunia rozpatruje złożone wnioski                    
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o których mowa w ust. 1 i informuje na piśmie podmiot ubiegający się o uzyskanie zgody                       

o podjętej decyzji określając jednocześnie warunki używania herbu na czas oznaczony, bądź 

nieoznaczony. Następnie w trakcie kiedy dochodzi do wyrażenia bądź niewyrażenia zgody                  

w par. 5 określenie jest co się dzieje żeby doszło do podjęcia decyzji, czyli Burmistrz bada czy 

umieszczenie herbu w określonym miejscu, na określonym podmiocie nie pozostaje                                 

w sprzeczności z powagą herbu, czy działalność podmiotu ubiegającego się o prawo do 

korzystania z herbu nie stoi w sprzeczności z interesem Gminy Wieluń. Kolejno pozostałe 

paragrafy stanowią o umieszczeniu na stronach internetowych wizerunków wspomnianych 

symboli. Powiedziała, iż uważa że przytoczone przez nią zapisy nie stoją w sprzeczności do 

powagi symboli herbu oraz flagi gminy. Podkreśliła, że ostateczną decyzję podejmie Rada 

jakiego zapisu użyć. Dodała, że w tym paragrafie 4 ustęp 1 punkt 3 jest napisane miejsce lub 

przedmiot na których ma być umieszczony herb wraz z projektem graficznym. Tak więc jeżeli 

by artysta proponował dzieło artystyczne musiałby przedłożyć projekt graficzny, aby można 

było się odnieść do wniosku czy udzielić zgodę na używanie, bądź na zrobienie herbu czy 

odmówić zgody.  

Radny Roman Drosiński powiedział, że chodzi mu o to żeby zachowywać to co jest napisane 

w paragrafie 1 punkt 4, gdzie wyraźnie się określa „herb i flaga mogą być używane tylko                          

w kształcie, proporcjach i kolorach zgodnych z wzorem graficznym”. Zaznaczył, że nie 

dopuszcza możliwości interpretacyjnych tych zapisów. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy Pan Radny Roman Drosiński składa jakiś 

wniosek? 

Radny Roman Drosiński złożył wniosek formalny, aby usunąć z treści uchwały w sprawie zasad 

i warunków używania herbu oraz flagi Gminy Wieluń w par. 1 ust. 5 „…lub innych dzieł 

artystycznych”. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zarządziła głosowanie wniosku Radnego Romana 

Drosińskiego, aby usunąć z treści uchwały w sprawie zasad i warunków używania herbu oraz 

flagi Gminy Wieluń w par. 1 ust. 5 następującą treść: „…lub innych dzieł artystycznych”. Kto 

jest za wnioskiem Radnego Romana Drosińskiego w ww. sprawie, kto jest przeciw, kto się 

wstrzymał? 

Komisja (przy 2 głosach za, 2 głosach przeciw, 2 głosach wstrzymujących się) nie przyjęła 

wniosku Radnego Romana Drosińskiego w ww. sprawie. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos w tym 

punkcie? Nikt się nie zgłosił. Zarządziła głosowanie. Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 

projektu uchwały w sprawie zasad i warunków używania herbu oraz flagi Gminy Wieluń, kto 

jest przeciw, kto się wstrzymał? 

Komisja (przy 4 głosach za, 2 głosach wstrzymujących się) pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w ww. sprawie. Opinia Komisji nr 462/54/23 stanowi zał. nr 22.  



22 
 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 14 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie?  

Radny Krzysztof Poznarowicz zapytał, czy został już naprawiony sztandar Gminy Wieluń? 

Sekretarz Miasta Magdalena Majkowska powiedziała, że z informacji jaką uzyskała sztandar 

został już naprawiony. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zapytała, czy ktoś ma jakieś pytania w tym punkcie? 

Nikt się nie zgłosił.  

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Punkt 15 

Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Anna Dziuba-Marzec zamknęła posiedzenie Komisji. Pożegnała wszystkich 

obecnych. 

Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.                

 

    Przewodnicząca Komisji 

 

      Anna Dziuba-Marzec 

 

Protokół sporządziła: 

 

Adrianna Gajek     


